
DEN DANSKE FORENING 

EKSTRAORDINAER GENERALFORSAMLING I MANCHESTER UNITY HALL 
FREDAG DEN 5 JUN!, 1964. 

Formanden B. Kirk indledte m,Ødet med at byde de ca. 45 fremm,Ødte medlemmer velkommen, 
hvorefter man gik over til dagsordenen. 

1. Arne Olsen valgtes traditionen tro til aftenens dirigent. Han konstaterede, at 
generalforsamlingen var lovligt indvarslet, og gav ordet til formanden. 

2. Forslag om kpb af The Liberty Theatre, Parnell Road. 
Formanden redegjorde i korte traek for bestyrelsens arbejde med sagen. Han fortalte, 
hvordan en Byggekommittee var blevet nedsat sidste aar; at man havde fundet projektet 
i Dundonald St. uoverkommeligt indenfor en overskuelig fremtid og i stedet havde 
koncentreret sig om biografen i Parnell, som kunne k,Øbes for en rimelig pris paa gode 
vilkaar. 
Formanden henledte opmaerksomheden paa, at en del arbejde var n,Ødvendigt for at-g,Øre 
bygningen brugelig til vort formaal, og henstillede til medlemmerne at vaere be
hjaelpelige med dette, samt vise en ,Øget interesse for byggefonden, ved k,Øb af pante
breve. 
Han opfordrede herefter forsamlingen til at stille sp,Ørgsmaal. F,Ørste sp,Ørgsmaal var 
angaaende prisen. Bprge Stanius oplyste, at prisen var i12,500, samt redegjorde for 
vilkaarene i kpbekontrakten, som i store traek gik up paa, at hvis vi ikke faar til
ladelse fra Auckland City Council til at benytte bygningen, samt til at foretage de 
npdvendige forandringer, eller hvis vi ikke er i stand til at r~jse laan, eller hvis 
kpbet ikke blev godkendt af generalforsamlingen senest den 5/6/64, vil salget gaa 
tilbage. Peter J,Ørgensen fik herefter ordet for Byggekommitteen. Han oplyste, at 
det var en god, solid bygning. Han anslog udgifterne ved ombygningen til ca i3,500, 
med frivillig hjaelp til ca. halvdelen af arbejdet, og opfordrede medlemmerne til at 
stemme for forslaget. H. Maehl mente at Parnell var et uheldigt sted for det danske 
hus, foreslog at lysere og mere aabne omgivelser i et yderkvarter af Auckland ville 
vaere bedre egnet, mente fo r,Øvri gt , at udgifterne ved k/b og ombygning ville vaere 
for store i forhold til mulige indtaegter. 
Stanius svarede, at man havde valgt Parnell paa grund af den centrale beliggenhed, 
mente at prisen var yderst rimelig, og regnede med, at lejeindtaegterne fra den 
foreslaaede nederste etage ville mere end daekke udgifterne. 
Niels Kyed mente, at det lille antal af medlemmer, der var m,Ødt op, viste at der var 
utilstraekkelig interesse ibla ndt danskerne for det foreliggende forslag. 
Efter nogen yderligere dr,Øftelser om st/rrelse af Hall og indretning af bygningen med 
mindre mpdelokaler, bibliotek m.m., enedes man paa dette tidspunkt om at lade 
drØftelse af punkt 3. ( Eventuel salg af grunden i Dundonald st.) indgaa i punkt 2., 
og saaledes gennemgaa de to punkter samlet, inden man gik over til afstemning. 

203 B,Ørge Kirk sagde, at han personligt ville foretraekke, at vi beholder grunden hvis 
muligt, han mente, at vi ville tabe paa et forhastet salg, og at grundene ville 
stige i vaerdi, han gjorde endvidere opmaerksom paa, at grundene var lejet ud, og 
saaledes ikke kostede os noget at have liggende. 
Stanius mente at indevaerende tidspunkt var gunstigt for salg, mente ikke at de ville 
stige vaesentlig i vaerdi, og mente at det ville vaere bedre, at investere pengene 
i huset, i stedet for at vaere tvunget til at laane mere. 
Grethe Rendtslev protesterede, at fordi m,Ødet blev holdt paa en fredag, var mange 
medlemmer forhindrede i at vaere tilstede. 
Svend ~1arquart mente, at grundene var klbt som pengeangringelse, og foreslog at de 
blev solgt, nu da vi har brug for penge. . 
Peter J~rgensen foreslog at saelge grundene, og foreslog endvidere at vi satte os i 
forbindelse med danske skibsselskaber og S,Øfolksfagforeninger, han mente, at de ville 
vaere interesserede i at hjaelpe med financiering, da det danske hus skulle vaere 
aabent for S,Øfolk og bes/gende fra Danmark. 
Efter nogen yderligere diskussioner gik man herefter over til afstemning: 

2. K.Rb af The Liberty Theatre, Parnell Rd. 

33 stemte JA, 3 NEJ, 2 BlANKE. 

3. Salg af grunden i Dundonald St. for en minimums pris af i4,500. 

38 stemte JA, 2 NEJ. 

4. Eventuelt. Ingen sp,Ørgsmaal blev dr,Øftet under evt., og Svend Marquart sluttede med 
at takke bestyrelsen for det store arbejde, den havde gjort til dato med sagen. 

Aftenen sluttede med faelles kaffebord. 

Sekretaer. 


